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Voor ons ligt een kadernota nieuwe stijl, minder financieel en meer inhoudelijk.

Tegelijkertijd ligt er een kadernota met een grote maar…

Het financiële perspectief van de gemeente. 

Deze kadernota is opgesteld voor de meicirculaire bekend was. In de meicirculaire 

stelt de landelijke overheid de bedragen bij die gemeenten ontvangen uit het 

gemeentefonds. Of het er iets mee te maken heeft weet ik niet, maar de kaarsjes 

die we hebben aangestoken in de meimaand-Mariamaand hebben geholpen: 

Waalre heeft een positief bericht gekregen over de meerjarenbegroting. 

Tegelijk is het zo dat het gemeentefonds zomaar bij een volgende circulaire de 

andere kant op bijgesteld kan worden. De inkomsten van de gemeente kunnen dan 

toenemen door de gemeentelijke belastingen te verhogen. Laat ik hier meteen 

duidelijk over zijn: dit is voor het CDA geen optie.  Het CDA blijft tegen 

hondenbelasting en tegen betaald parkeren.

Er gaat veel goed in Waalre. De nieuwe speeltuintjes worden door jong en oud 

gewaardeerd. In het taalcafé, een activiteit van de Bibliotheek komen wekelijks 

inwoners die beter Nederlands willen leren bij elkaar. Samen met vrijwilligers 

praten ze over ditjes en datjes maar ook over onderwerpen als verkiezingen en 

stemmen, hoe voer je een oudergesprek of Nederlandse gewoonten. Het CDA ziet 

het als normaal dat mensen in verschillende fasen van hun leven en om 

verschillende redenen hulp van elkaar nodig hebben of iets nieuws moeten leren 

om een volgende stap te zetten. Het is niet altijd nodig om daar een zwaar etiket 

‘Probleem’ op te plakken. 



Wij zien dat de gemeente steeds vaker maatschappelijke initiatieven stimuleert die 

mensen helpen te groeien, met activiteiten die laagdrempelig en zelfs leuk zijn. In 

de Schakel stond vorige week een mooi voorbeeld: leerlingen van basisschool De 

Wilderen zijn in verzorgingshuis de Hoevenakkers gaan voorlezen en gingen naar 

huis met plannen om vaker terug te komen. Jong met oud een mooie match. Het 

CDA hecht veel waarde aan preventie en het stimuleren van maatschappelijke 

initiatieven. We zien allemaal dat de stijging van de kosten in de jeugdzorg niet 

houdbaar is. Wij willen grip op deze kosten en zien graag een verdere uitsplitsing 

van het monitoring dashbord. Niet om te oordelen of er goed voorgeschreven 

wordt, dat is immers niet aan ons raadsleden, maar om zicht te krijgen op de soort 

kosten die we maken. Tegelijkertijd verwachten we ook dat het Rijk zijn 

verantwoordelijkheid neemt. 

In Waalre leven we op een fijne manier samen. Het CDA vindt het belangrijk dat de 

inwoners van Waalre zich veilig en prettig voelen in hun buurt. Dat kinderen veilig 

naar school kunnen. Dat ouderen niet struikelen over losliggende tegels en niet 

hoeven uit te wijken voor overhangende takken. Ook met een rollator of 

kinderwagen wil je ontspannen een wandelingetje kunnen maken. Om onze 

leefomgeving op een goed niveau te brengen en te houden, vroegen we al eerder 

om een flinke inhaalslag in wegenonderhoud en groenbeleid. Hiervoor zijn al 

middelen opgenomen in de meerjarenbegroting. 

Aanvullend hieraan heeft het CDA de wens om de fietspaden te verbeteren. We 

hebben lokale fietspaden van Aalst naar Waalre en een aantal regionale fietspaden. 

Deze paden sluiten slecht op elkaar aan, wat een gemiste kans is.



Als je mensen uit de auto op de fiets wil krijgen, moet je ook echt de kortste weg 

op een duidelijke wijze kunnen nemen. Daarom dienen wij bij deze een motie in 

waarin we het college oproepen te onderzoeken welke maatregelen nodig zijn om 

logisch doorgaande fietspaden te krijgen en deze maatregelen als dat mogelijk is op 

te nemen in de begroting.

Tot slot wil ik nog kort iets zeggen over een aantal prioriteiten. De adviseur 

burgerparticipatie vindt het CDA noodzakelijk om voortaan structureel op te 

nemen. De plannen rondom Den Hof kunnen alleen doorgang vinden als we ook 

geld opnemen om ze uit te kunnen voeren. In het meetnet luchtkwaliteit zien wij 

meerwaarde omdat we hiermee een goed beeld kunnen krijgen van zowel de 

huidige situatie als van de invloed van de Westparallel vanaf 2021. Het toevoegen 

van het meten van geluid vinden wij een interessante gedachte.

Voor de gewijzigde prioriteitsvolgorde dienen wij samen met AWB en VVD een 

amendement in.

Het CDA wenst het college en de ambtelijke organisatie veel succes met het 

uitwerken van deze kadernota tot een begroting.


